

Title (en)
Cross-flow fan.

Title (de)
Querstromventilator.

Title (fr)
Ventilateur à courant transversal.

Publication
EP 0303543 A1 19890215 (FR)

Application
EP 88402086 A 19880811

Priority
FR 8711522 A 19870813

Abstract (en)

[origin: US4836743A] The purpose of the invention is a cross flow fan comprising an convergent inlet (2,3,10), an impeller (1) or rotor provided with blades and a divergent (4) delimited by a downstream face (12) of the scroll element and a downstream face (9) of the cross-head element. The inlet and divergent delimit two narrowing longitudinal passages (13, 14). With respect to a reference system of perpendicular axes x and y, the origin of which is located on the axis of rotation of the impeller (1) and whose abscissa X axis is parallel to the downstream face (9) of the cross-head element, it features: an upstream leading edge (6) of the cross-head element describing an angle included between 290 DEG and 330 DEG at a distance from the impeller or an air gap (13) included between 2 and 8% of the outside diameter De of the impeller, a face (7) of the cross-head element describing an angle, the apex of which is one and the same with upstream leading edge (6) of the cross-head, included between -20 DEG and 60 DEG , a rectilinear scroll leading edge (11) describing an angle included between 76 and 112% at a distance from the impeller, or an air gap (14) included between 2 and 8% of outside diameter De of the impeller, a plane upstream face (b 10) concurrent with leading edge (11) of the scroll, inclined with respect to the plane connecting the rotation axis of the impeller and the scroll leading edge (11). The invention applies to the sustentation of hovercraft.

Abstract (fr)

L'invention a pour objet un ventilateur à courant transversal comportant un collecteur amont (2,3,10), une roue 1 ou rotor munie de pales et un divergent (4) délimité par une face aval (12) de l'élément de volute et une face aval (9) de l'élément de crosse. Le collecteur et le divergent délimitent deux passages longitudinaux rétrécis (13,14). Par rapport à un référentiel d'axes X et Y perpendiculaires dont l'origine est située sur l'axe de rotation de la roue (1) et dont l'axe X des abscisses est parallèle à la face aval (9) de l'élément de crosse, il présente : - un bec amont (6) de l'élément de crosse décrivant un angle compris entre 290 et 330° à une distance de la roue ou entrefer (13) comprise entre 2 et 8% du diamètre extérieur De de la roue, - une face (7) de l'élément de crosse décrivant un angle dont le sommet est confondu avec le bec amont (6) de crosse compris entre -20° et 60°, - un bec (11) rectiligne de volute décrivant un angle compris entre 76 et 112° à une distance de la roue ou entrefer (14) comprise entre 2 et 8% du diamètre extérieur De de la roue, - une face amont plane (10), concourante au bec (11) de volute, et inclinée par rapport au plan joignant l'axe de rotation de la roue et le bec (11) de volute. Application à la sustentation des véhicules à coussin d'air.

IPC 1-7
F04D 17/04

IPC 8 full level
F04D 17/04 (2006.01)

CPC (source: EP US)
F04D 17/04 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] GB 1066598 A 19670426 - ZENKNER KURT
- [A] EP 0132793 A1 19850213 - INT STANDARD ELECTRIC CORP [US], et al
- [A] DE 8034229 U1 19860703
- [A] AU 467912 B2 19751218
- [A] DE 1503532 A1 19690731 - FIRTH CLEVELAND LTD

Cited by
EP0928899A3; AU713064B2

Designated contracting state (EPC)
BE DE ES GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0303543 A1 19890215; EP 0303543 B1 19910508; CA 1337984 C 19960123; DE 3862709 D1 19910613; ES 2023267 B3 19920101;
FR 2619422 A1 19890217; FR 2619422 B1 19891208; JP 2767747 B2 19980618; JP H01195991 A 19890807; NO 169360 B 19920302;
NO 169360 C 19920610; NO 883600 D0 19880812; NO 883600 L 19890214; US 4836743 A 19890606

DOCDB simple family (application)

EP 88402086 A 19880811; CA 574656 A 19880812; DE 3862709 T 19880811; ES 88402086 T 19880811; FR 8711522 A 19870813;
JP 20181388 A 19880812; NO 883600 A 19880812; US 22817788 A 19880804